



ບົດຂ່າວ

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ຮ່ວມກັບ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດເພື່ອການພັດທະນາ
ຍືນຍົນພາລະບົດບາດຫຼັກຂອງສະມາຄົມຜູ້ບໍ່ສະແຫວງຜົນກຳໄລໃນການເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ,
ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ



25 ສະມາຄົມທີ່ບໍ່ສະແຫວງຫາຜົນກຳໄລແຫ່ງຊາດໄດ້ມາເຕົ້າໂຮມກັນເພື່ອເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງກອງປະຊຸມສະຫຼຸບບົດລາຍງານສະບັບທຳອິດຂອງ
ສປປ ລາວ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ.

ຮູບພາບໂດຍ: ສິນສະຫວັນ ສອນປະເສີດ, ອົງການ UNDP ປະຈຳລາວ.

ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 9 ທັນວາ 2022 - ເນື່ອງໃນໂອກາດວັນສິດທິມະນຸດ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ
(MoFA) ຮ່ວມກັບອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ (UNDP) ໄດ້ເປັນເຈົ້າພາບຈັດກອງປະຊຸມ
ການບັນຍາຍບົດສະຫຼຸບຂອງ ບົດລາຍງານສະບັບທຳອິດ ຂອງສປປ ລາວ ພາຍໃຕ້ສິນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິ
ທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ (ICESCR) ສຳລັບພາກສ່ວນສັງຄົມຜົນລະເຮືອນ.ພາຍໃນ
ກອງປະຊຸມໄດ້ມີການເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລ (NPAs) 25 ທ່ານທີ່ກຳລັງດຳເນີນວຽກງານຈາກ

ຫຼາຍຂົງເຂດໂດຍສະເພາະແມ່ນຈາກ ຂົງເຂດການຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ, ການພັດທະນາສັງຄົມ ແລະ ການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກັບກຸ່ມຄົນທີ່ມີຄວາມສຽງ ແລະ ດ້ອຍໂອກາດ.

ສປປ ລາວ ເປັນໜຶ່ງໃນ 171 ລັດພາຄີຂອງ ສົນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ, ເຊິ່ງເປັນຂໍ້ບັງຄັບທີ່ລັດຖະບານຈະຕ້ອງຄຸ້ມຄອງສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ, ລວມໄປເຖິງສິດທິທາງດ້ານການເຂົ້າເຖິງການສຶກສາ, ວຽກເຮັດງານທຳ, ອາຫານ, ສາທາລະນະສຸກ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມດ້ານຊີວິດສັງຄົມ ພ້ອມທັງດຳເນີນການທົບທວນເປັນໄລຍະ ໂດຍຄະນະຜູ້ຊ່ຽວຊານ ສປຊ ດ້ານຄວາມຄືບໜ້າ.

ທ່ານ ເທບຖາວອນ ແສງມະນີ, ຮັກສາການຫົວໜ້າກົມສົນທິສັນຍາ ແລະ ກົດໝາຍ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ໃຫ້ຄຳເຫັນວ່າ: “ສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ ແມ່ນໝາກຫົວໃຈຂອງບຸລິມະສິດໃນການພັດທະນາ ສປປ ລາວ. ນັບແຕ່ການໃຫ້ສັດຕະຍະບັນແກ່ ສົນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ ໃນປີ 2007, ລັດຖະບານໄດ້ຮວບຮວມເອົາບັນດາຂໍ້ກຳນົດຂອງສົນທິສັນຍາເຂົ້າໃນບັນດາກົດໝາຍ ແລະ ນະໂຍບາຍພາຍໃນ, ລວມທັງວິໄສທັດປີ 2030 ແລະ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມໃນແຕ່ລະໄລຍະ, ພ້ອມກັບນະໂຍບາຍ ແລະ ຍຸດທະສາດຂອງຂະແໜງການຕ່າງໆ. ບົດລາຍງານສະບັບທຳອິດຂອງ ສປປ ລາວ ພາຍໃຕ້ສົນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ ໄດ້ຖືກເອົາໃຈໃສ່ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຈະກາຍເປັນເຄື່ອງມືໃນການທົບທວນກາງສະໄໝຂອງກອງປະຊຸມແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດສັງຄົມໃນປີໜ້າ.”

ດຳລັດວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະກຳມະການສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລ ເພື່ອເປັນການຊ່ວຍເຫຼືອລັດຖະບານໃຫ້ບັນລຸເປົ້າໝາຍການພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມ, ໂດຍການເນັ້ນໜັກໃສ່ກຸ່ມຄົນທຸກຍາກ ແລະ ດ້ອຍໂອກາດ, ທ່ານ ຊອນ ໂອຄອນແນວ, ຜູ້ຊ່ວຍຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະສະຊາດເພື່ອການພັດທະນາ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ແລະ ຫົວໜ້າໜ່ວຍງານການປົກຄອງ ໄດ້ເນັ້ນໜັກວ່າການທົບທວນສົນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ ໄດ້ເປັນການເປີດເວທີໃຫ້ແກ່ສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລໄດ້ປະຕິບັດພາລະບົດບາດດັ່ງກ່າວນີ້: “ນອກຈາກການສະໜັບສະໜູນການບໍລິການໂດຍກົງແລ້ວ, ການຈັດຕັ້ງສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລຍັງໄດ້ຖືກຈັດວ່າເປັນການດີທີ່ສຸດໃນການເກັບກຳຂໍ້ມູນຈາກກຸ່ມຄົນທີ່ເປັນຕົວແທນກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າສາມາດປະຕິບັດໄດ້ດີໃນວຽກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງຍັງເປັນຜູ້ທີ່ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດສ້າງການຮ່ວມມືໃນອະນາຄົດ ເພື່ອເປັນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການເຂົ້າເຖິງການສຶກສາ, ອາຫານ, ສາທາລະນະສຸກ, ອາຊີບ ແລະ ການປົກປ້ອງທາງສັງຄົມສຳລັບທຸກຄົນ. ໂດຍການປະກອບສ່ວນບັນດາປະສົບການຂອງຜູ້ຄົນທີ່ມີຄວາມເປັນເອກະລັກເຂົ້າໃນການທົບທວນສົນທິສັນຍາສາກົນວ່າດ້ວຍສິດທິທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ, ບໍ່ວ່າຈະຜ່ານບົດລາຍງານແຫ່ງຊາດ ຫຼື ບັນດາບົດລາຍ

ງານຄູ່ຂະໜານ, ສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລສາມາດໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອລັດຖະບານໃນການປັບປຸງຄຸນະພາບຊີວິດການເປັນຢູ່ທີ່ດີຂຶ້ນຂອງປະຊາຊົນ ແລະ ບັນລຸບັນດາວຽກງານບຸລິມະສິດຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX.”

ກອງປະຊຸມການບັນຍາຍບົດສະຫຼຸບຂອງສົນທິສັນຍາສາກົນໄດ້ດຳເນີນພາຍໃນຂອບວຽກຂອງການໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອຮອບດ້ານ ຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດເພື່ອການພັດທະນາ ໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ແລະ ສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລກ່ຽວກັບການປະເມີນສິດທິມະນຸດ ແລະ ການລາຍງານການປະຕິບັດສົນທິສັນຍາວ່າດ້ວຍສິດທິມະນຸດ ສປຊ ຢູ່ ສປປ ລາວ, ລວມທັງ ສົນທິສັນຍາວ່າດ້ວຍສິດທິຄົນພິການ (CRPD), ສົນທິສັນຍາວ່າດ້ວຍການລົບລ້າງຄວາມຮຸນແຮງທຸກຮູບແບບຕໍ່ແມ່ຍິງ (CEDAW) ແລະ ສົນທິສັນຍາຕໍ່ຕ້ານການທໍລະກຳ (CAT).

ສອບຖາມຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ຕິດຕໍ່:

ນາງ ອັກສອນທິບ ສົມວໍຣະຈິດ

ຜູ້ຮັບຜິດຊອບຝ່າຍການສື່ສານ ອົງການ UNDP

aksonethip.somvorachit@undp.org

ນາງ ສິນສະຫວັນ ສອນປະເສີດ

ຜູ້ຮັບຜິດຊອບການສື່ສານ ແລະ ການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ຂອງໜ່ວຍງານການປົກຄອງ ອົງການ UNDP

sinsavanh.sonepaseuth@undp.org